
 
 
 
 
 
                                                                            Nota de premsa 

 

Departament de comunicació 
premsa@pimec.org 
934964500 

 

PIMEC reclama una llei d'indústria adaptada a les pimes que 

millori el seu creixement i impulsi la reindustrialització 

El president de l'Àrea d'Indústria i Nova Economia defensa mesures per reforçar la 

indústria i per fer front als reptes del sector 

Presenta les esmenes de PIMEC a la Llei d'Indústria perquè aquesta tingui en compte 

la realitat de les pimes i no quedin en desavantatge enfront de les grans empreses 

Madrid, 11 de març del 2025. El president de l'Àrea d'Indústria i Nova Economia 

de PIMEC, Josep Soto, ha comparegut avui en la comissió d'Indústria del Congrés dels 

Diputats, on ha manifestat que per a millorar la competitivitat industrial “cal 

potenciar el creixement empresarial, facilitar l'accés al finançament, reduir 

càrregues administratives i fomentar la cooperació entre empreses”. En aquest 

sentit, Soto ha destacat la importància estratègica del sector industrial a l’hora d’impulsar 

el creixement econòmic, generar ocupació estable i ha emfatitzat que ha de veure's “com 

un eix vertebrador que multiplica els seus efectes sobre altres sectors econòmics i 

genera un impacte indirecte molt major del que sol percebre's”. 

Al llarg de la seva intervenció, ha alertat sobre les dificultats específiques de les 

pimes industrials per a créixer i innovar, destacant les barreres en l'accés al 

finançament i mercats exteriors, la dependència de les grans corporacions, l'excessiva 

burocràcia i uns costos energètics que llastren la seva competitivitat. A més, ha advertit 

que la insuficient qualitat de les infraestructures industrials—polígons, accessos o 

fibra òptica—no respon al pes real que aquestes empreses tenen en el valor afegit del 

país. 

 

Davant aquests reptes, Soto ha demanat mesures concretes per simplificar els tràmits 

administratius, reduir costos energètics i millorar les infraestructures en els 

polígons i zones industrials. També, ha subratllat la necessitat d'impulsar la Formació 

Professional per adequar-la a les demandes reals de les empreses industrials, així com 

de flexibilitzar la regulació, facilitant la inversió en innovació i modernització tecnològica 

adaptada a la realitat de les pimes, per millorar així la seva competitivitat global i 

accelerar la reindustrialització. 

Les esmenes de PIMEC a la nova Llei d'Indústria 

Josep Soto ha destacat davant els grups parlamentaris que aquesta Llei hauria de tenir 

en compte els eixos de l'informe Draghi en relació amb la coordinació i la governança, 

per a tenir en compte la diversitat empresarial, la reducció de càrregues administratives, 

la necessitat d'inversions massives per a la reindustrialització d'Europa, i més flexibilitat 

reguladora. 

A continuació, ha presentat les esmenes de PIMEC a la norma, començant per la 

governança i representació de les pimes en els òrgans de decisió: “Cal garantir la 

representació efectiva de les pimes en tots els òrgans consultius i de presa de decisions, 
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incloent-hi les organitzacions empresarials més representatives de l’àmbit autonòmic, 

amb la finalitat de garantir la participació del teixit productiu real”. 

Seguidament, ha parlat de simplificació administrativa i agilitació dels tràmits, 

destacant la necessitat de fomentar una regulació més eficient i menys burocràtica. 

“Proposem crear un programa específic que estableixi finestretes úniques empresarials 

i reclamem el reconeixement d'informes d'idoneïtat tècnica elaborats per professionals 

acreditats”, ha afegit. 

Sobre el suport a les pimes en la modernització industrial i l'accés a ajudes, ha 

defensat la creació de línies específiques adaptades a la seva realitat, ajudes públiques 

amb mecanismes de finançament més flexibles, i incloure la modernització de polígons 

industrials com un objectiu clau de la llei per garantir infraestructures adequades i la 

seva adaptació a les exigències ambientals i de seguretat. 

En relació amb la importància de les millores en la regulació de la qualitat i la 

seguretat industrial, ha destacat la necessitat de reforçar els estàndards de qualitat i 

garantir que els organismes de certificació i acreditació siguin imparcials i transparents. 

En aquest sentit, veu oportú que les entitats i empreses responsables de la certificació 

de seguretat i qualitat estiguin degudament acreditades i ha sol·licitat la creació de la 

figura del responsable de seguretat industrial dins de les empreses, amb un marc 

normatiu clar sobre les seves funcions. 

Finalment, ha abordat el règim sancionador contra la morositat: “Urgeix reduir el 

termini per comunicar tancaments o reduccions d'activitat, ja que el període de 9 mesos 

és inassumible per a una pime”, ha assegurat abans reclamar una excepció perquè les 

micro i petites empreses no tinguin l'obligació de mantenir l'activitat durant el període 

d'anàlisi de reindustrialització. A més, ha proposat reduir els períodes de reincidència en 

infraccions greus o molt greus, així com reduir el període màxim de suspensió d'activitats 

per infraccions molt greus de 5 a 3 anys. 

PIMEC reclama una ley de industria adaptada a las pymes que 

mejore su crecimiento e impulse la reindustrialitzación 

El presidente del Área de Industria y Nueva Economía defiende medidas para reforzar 

la industria y para hacer frente a los retos del sector  

Presenta las enmiendas de PIMEC a la Ley de Industria para que esta tenga en cuenta 

la realidad de las pymes y no queden en desventaja frente a las grandes empresas 

Madrid, 11 de marzo de 2025. El presidente del Área de Industria y Nueva Economía 

de PIMEC, Josep Soto, ha comparecido hoy en la comisión de Industria del Congreso 

de los Diputados, donde ha manifestado que para mejorar la competitividad industrial 

“hay que potenciar el crecimiento empresarial, facilitar el acceso a la financiación, 

reducir cargas administrativas y fomentar la cooperación entre empresas”. En este 

sentido, Soto ha destacado la importancia estratégica del sector industrial para impulsar 

el crecimiento económico, generar empleo estable y ha enfatizado que debe verse 
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“como un eje vertebrador que multiplica sus efectos sobre otros sectores económicos y 

genera un impacto indirecto mucho mayor de lo que suele percibirse”.  

A lo largo de su intervención, ha alertado sobre las dificultades específicas de las 

pymes industriales para crecer e innovar, destacando las barreras en el acceso a la 

financiación y mercados exteriores, la dependencia de las grandes corporaciones, la 

excesiva burocracia y unos costes energéticos que lastran su competitividad. Además, 

ha advertido que la insuficiente calidad de las infraestructuras industriales—polígonos, 

accesos o fibra óptica—no responde al peso real que estas empresas tienen en el valor 

añadido del país. 

Ante estos retos, Soto ha pedido medidas concretas para simplificar los trámites 

administrativos, reducir costes energéticos y mejorar las infraestructuras en los 

polígonos y zonas industriales. También, ha subrayado la necesidad de impulsar la 

Formación Profesional para adecuarla a las demandas reales de las empresas 

industriales, así como de flexibilizar la regulación, facilitando la inversión en innovación 

y modernización tecnológica adaptada a la realidad de las pymes, para mejorar así su 

competitividad global y acelerar la reindustrialización. 

Las enmiendas de PIMEC a la nueva Ley de Industria 

Josep Soto ha destacado ante los grupos parlamentarios que esta Ley debería tener 

en cuenta los ejes del informe Draghi en relación con la coordinación y la gobernanza, 

para tener en cuenta la diversidad empresarial, la reducción de cargas administrativas, 

la necesidad de inversiones masivas para la reindustrialización de Europa, y más 

flexibilidad regulatoria. 

A continuación, ha presentado las enmiendas de PIMEC a la norma, comenzando por 

la gobernanza y representación de las pymes en los órganos de decisión: “Hay 

que garantizar la representación efectiva de las pymes en todos los órganos consultivos 

y de toma de decisiones, incluyendo a las organizaciones empresariales más 

representativas a nivel autonómico, con el fin de garantizar la participación del tejido 

productivo real”. 

Seguidamente, ha hablado de simplificación administrativa y agilización de los 

trámites, destacando la necesidad de fomentar una regulación más eficiente y menos 

burocrática. “Proponemos crear un programa específico que establezca ventanillas 

únicas empresariales y reclamamos el reconocimiento de informes de idoneidad técnica 

elaborados por profesionales acreditados”, ha añadido. 

Sobre el apoyo a las pymes en la modernización industrial y el acceso a ayudas, 

ha defendido la creación de líneas específicas adaptadas a su realidad, ayudas públicas 

con mecanismos de financiación más flexibles, e incluir la modernización de polígonos 

industriales como un objetivo clave de la ley para garantizar infraestructuras adecuadas 

y su adaptación a las exigencias ambientales y de seguridad. 

En relación con la importancia de las mejoras en la regulación de la calidad y la 

seguridad industrial, ha destacado la necesidad de reforzar los estándares de calidad 
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y garantizar que los organismos de certificación y acreditación sean imparciales y 

transparentes. En este sentido, ve oportuno que las entidades y empresas responsables 

de la certificación de seguridad y calidad estén debidamente acreditadas y ha solicitado 

la creación de la figura del responsable de seguridad industrial dentro de las empresas, 

con un marco normativo claro sobre sus funciones. 

Finalmente ha abordado el régimen sancionador contra la morosidad: “Urge reducir 

el plazo para comunicar cierres o reducciones de actividad, ya que el período de 9 

meses es inasumible para una pyme”, ha asegurado antes reclamar una excepción para 

que las micro y pequeñas empresas no tengan la obligación de mantener la actividad 

durante el período de análisis de reindustrialización. Además, ha propuesto reducir los 

períodos de reincidencia en infracciones graves o muy graves, así como reducir el 

período máximo de suspensión de actividades por infracciones muy graves de 5 a 3 

años. 
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